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PROTOKOŁ Nr XXXIII/09 
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 26 czerwca 2009 roku 
 
W sesji udział wzięli: 
a)  jedenastu radnych Rady Gminy                -  nieobecni: M. Mnich, A. Łomża,  
                                                                          M. Szumski, R. Knitter  
b)  Wójt Gminy                                               -  Eugeniusz Dańczak 
c)  Sekretarz Gminy                                       -   Iwona Wójcik 
d)  Skarbnik Gminy                                        -  Marek Malinowski 
e)  Kierownik OPS                                         -  Krystyna Szustak 
f)  Dyrektor IBEREOLICA Sp. z o.o               -  Xavier Canals 
 
Porządek obrad: 
 

1. Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b) przyjęcie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

        2.  Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami i wykonania uchwał, 
        3. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami: 

a) Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki, 
b) Komisji Rewizyjnej, 
c) Komisji Budownictwa, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego. 

 4. Podjęcie uchwały w sprawie: 
a) zatwierdzenia sprawozdania Gminnego Ośrodka Kultury w Dębnicy 

Kaszubskiej za 2008 r., 
b) zmian w budżecie Gminy na 2009 r., 
c) zmiany uchwały Nr XII/69/2003 Rady Gminy w Dębnicy Kaszubskiej z dnia 

30.10.2003 r. w sprawie określenia zasad nabycia, zbycia i obciążania 
nieruchomości gruntowych oraz ich wydzierżawiania na okres dłuższy niż 
trzy lata oraz ustalenia stawek czynszów dzierżawnych na terenie gminy 
Dębnica Kaszubska , 

d) przystąpienia Gminy Dębnica Kaszubska do Stowarzyszenia „Słowińska 
Grupa Rybacka” jako członek założyciel, 

e) przyjęcia Gminnego Programu Zdrowotnego pod nazwą „ Program 
przeciwdziałania rakowi szyjki macicy w gminie Dębnica Kaszubska na 
lata 2010 – 2014”, 

f) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta. 
       5.  Interpelacje radnych.   

6.  Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
7. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji. 

       8. Zamknięcie obrad. 
 
 
Przebieg sesji: 
 
1a/ 
 Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz powitał Radnych i gości 
przybyłych na sesję. Następnie dokonał otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając 
prawomocność obrad. Otwarcia dokonał o godz.1005 w Sali konferencyjnej Urzędu 
Gminy. 
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b/ 
  Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz  poinformował, że przebieg 
sesji zawarty jest w porządku obrad, który został przesłany Radnym. 
Przewodniczący  zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do przedstawionego porządku 
obrad.  
Wójt prosi o wprowadzenie w pkt. 4g projektu uchwały w sprawie niewyrażenia zgody 
na wyodrębnienie funduszu sołeckiego e budżecie gminy oraz w pkt. 4 h podjecie 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie przez Gminę Dębnica 
Kaszubska do przedsięwzięcia dotyczącego projektu szkoleniowego dla kadr 
urzędów administracji samorządowej opracowanego dla Piorytetu V „Dobre 
rządzenie” Działania 5.2. „Wzmocnienie potencjału administracji samorządowej” 
Poddziałania 5.2.1 „Modernizacja zarządzania w administracji samorządowej” 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. Jednocześnie prosi o ujęcie w porządku 
obrad w pkt. 5 przyjęcie Planu nabywania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica 
Kaszubska. Prosi także by z porządku obrad zdjąć pkt 4 d tj. przyjęcie uchwały  
w sprawie przystąpienia Gminy Dębnica Kaszubska do Stowarzyszenia „Słowińska 
Grupa Rybacka” jako członek założyciel.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poprosił o przegłosowanie proponowanych 
zmian. 
W wyniku głosowania zmiany zostały przyjęte jednogłośnie /11 za/ . 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad porządkiem 
obrad po wprowadzeniu zmian . 
W wyniku głosowania porządek po zmianach został przyjęty jednogłośnie /11 za/. 
  
c/  
 Do protokołu z poprzedniej Sesji uwag nie wniesiono.  W wyniku głosowania 
protokoł został przyjęty jednogłośnie /11 za /.  
 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz  poprosił o zabranie 
głosu Pana Xawiera Canals – dyrektora Spółki z o.o Ibereolica uczestniczącego  
w obradach sesji Rady Gminy.  
Pan X. Canals przedstawił radnym misję firmy, którą reprezentuje. Poinformował, że 
firma na rynku polskim działa od 2004 r. Od tego też okresu zainteresowani są 
terenami pod fermę wiatrową na terenie Gminy Dębnica Kaszubska. Obecnie mają 
ustawione urządzenia do pomiaru wiatru. Mają także podpisaną umowę z Zakładem 
Energetycznym na dostawę energii o łącznej mocy 16MV ( 8 turbin po 2 MV). Ta 
inwestycja może być bardzo szybko realizowana. Obecnie dobiega końca 
opracowywanie dokumentacji (zmiany w planie zagospodarowania, ocena wpływu 
inwestycji na środowisko). Mają jednak obawy czy z uwagi na to, że część terenów 
leży w granicach Parku Krajobrazowego Dolina Słupi decyzje będą pozytywne lub 
czy będą w stanie spełnić nałożone na nich warunki (budowa bardzo wysokich 
masztów).  Zwraca się z apelem do Rady Gminy by rozważyła możliwość dzierżawy 
przez jego spółkę działki 222 o pow. 40 ha w obrębie Dębnicy Kaszubskiej. Nawiązał 
także do tego, że te tereny były już wcześniej w zakresie ich zainteresowania i tam 
były wykonane pomiary. Jego zdaniem jest to najlepszy teren pod tą inwestycję. Ten 
teren Gmina przejęła od ANR przed 10 laty i zgodnie z przepisami może już nimi 
dysponować w zależności od swoich potrzeb. Ponownie prosi o rozważenie 
możliwości przeznaczenia tych terenów dla spółki Ibereolica pod budowę fermy 
wiatrowej. 
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Przewodniczący Rady M. Adamowicz podziękował za przybycie na sesję  
i przedstawienie Radzie powyższego problemu, jednocześnie poinformował, że Rada 
w dniu dzisiejszym nie podejmie żadnego stanowiska w tej sprawie. Powyższe 
zagadnienie zostanie przeanalizowane.  
Wójt poinformował, że Gminie zależy na inwestorach. Analizowane są wszystkie 
oferty a decyzje są zależne od woli Rady. Każdego inwestora szanujemy  
i poważamy. To dzisiejsze spotkanie należy traktować jako symboliczne. Decyzje 
dzisiaj nie zapadną ale członkowie rady mają okazję spotkania z inwestorem. 
Poinformował także, że ten Pan jest inwestorem w Skarszewie. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poprosił Radnych o zadawania pytań 
inwestorowi.   
Radna J. Karaś zwróciła się z pytaniem, czy w przypadku pozytywnej akceptacji na 
dzierżawę działki 222, czy nastąpi zmiana lokalizacji fermy wiatrowej? 
Wójt poinformował, że będzie to dodatkowe zadanie. 
Pan X. Canals poinformował, że lokalizacja w Skarszewie jest dobra, ale nie wie jakie 
zapadną decyzje. Wszystko uzależnione jest od decyzji środowiskowej. 
Poinformował, że nie wie co będzie z planami na Skarszów jeżeli Rada pozytywnie 
przychyli się do jego prośby. Dalsze decyzje uzależnione są także od Zakładu 
Energetycznego.  Jako inwestor zainteresowany jest jak najszybszym terminem 
realizacji inwestycji   Budowa fermy wiatrowej zlokalizowanej na obecnych terenach 
wymagałoby budowy turbin o wysokości 120 m by las nie hamował siły wiatru. 
Budowa tak wysokich turbin jest dla niego jako inwestora nieopłacalna.  
Radny K. Olech zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie w jaki sposób będzie odbywał się 
przesył energii do GPS i jaką technologią. 
X. Canals poinformował, że będzie budowana nowa stacja przesyłowa. Wszystkie 
urządzenia będą podłączane kablem podziemnym. Twierdzi, że budowa 3 
kilometrowej linii jest wykonalna. 
Radny B. Rębas prosi o informację w jakim terminie jest możliwa inwestycja jeżeli 
rada przychyli się do planowanej lokalizacji. 
X. Canals poinformował, że jego zdaniem realizacja przedsięwzięcia winna się 
zakończyć w przeciągu 1 ½ roku.  Ten okres uzależniony jest od czasu załatwiania 
niezbędnej dokumentacji ( np. zmiana planu zagospodarowania to czas około 8-10 
miesięcy). W międzyczasie będzie załatwiał pozostałą dokumentację. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz  zwrócił się z pytaniem czy przepisy określają 
odległość budynków od budowli wiatrowych? 
X. Canals poinformował, że w przepisach nie mówi się o odległości, natomiast  jest 
mowa, że nocą hałas w najbliższych budynkach nie może przekraczać 45 decybeli. 
Przyjmuje się, że ta odległość nie może być mniejsza niż 500 m.  
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem, czy w przypadku podpisania umowy  
z Urzędem nastąpi rozwiązanie umowy zawartej na Skarszów?    
X. Canalas poinformował, że na razie nie gdy z jest zainteresowany jak najszybszą 
realizacją inwestycji i może zaistnieć taka sytuacja, że postawi po 4 wiatraki na 
każdej lokalizacji. Jego zdaniem w tym przypadku najlepsza była by decyzja na 
zawarcie umowy na czas określony. Jeżeli nie zostaną przez nich podjęte żadne 
działania to umowa wygaśnie. Jako inwestor nie potrzebuje całej działki. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poinformował, że decyzje w tym temacie 
zapadną na następnej sesji.  
X. Canalas podziękował za możliwość uczestniczenia w posiedzeniu oraz prosił by  
w okresie międzysesyjnym  przystąpić do konsultacji umowy. 
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Radny P. Pałubicki prosi o informacje jakie .koszty inwestor będzie ponosił na rzecz 
gminy w przypadku pozytywnej opinii Rady oprócz podatku i dzierżawy?  
X. Canalas poinformował, że od wyprodukowanego 1MV będzie wpłacał 10 tys. 
rocznie + podatek VAT. 
 
Ad 2   
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wójta Gminy o złożenie 
sprawozdania z działalności między Sesjami. 
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 22 maja 2009 r. do  
26 czerwca 2009 r. / sprawozdanie stanowi załącznik Nr 1 do protokołu/. 
Ponadto poinformował, że młodzież z naszej Gminy zajęła I miejsce w Powiatowym 
Konkursie Profilaktycznym  „Zdrowie mamy tylko jedno”  (indywidualnie i zespołowo) 
.Poprosił Panią Ewę Kuklińską – Przewodniczącą GkRPA o przekazanie więcej 
informacji. 
E. Kuklińska poinformowała, że komisja kładzie bardzo duży nacisk na pracę  
z dziećmi i stara się jak najwięcej robić z dziećmi i dla dzieci.  Komisja duży nacisk 
kładzie na pracę w szkołach. Wszystkie podejmowane działania mają uświadomić 
dzieciom i młodzieży szkodliwość nałogów. Na konkursie powiatowym we Wrześciu 
nasi uczniowie „wzięli” wszystko. Podziękowała wszystkim Dyrektorom szkół za 
zaangażowanie dyrekcji i nauczycieli w tym temacie. Była tylko bardzo zaskoczona 
opinią jednego z dyrektorów, że komisja wyręcza się w realizacji programu dziećmi  
i młodzieżą szkolną. Ta opinia bardzo ją zabolała. Poinformowała także, że na koniec 
roku przedstawi na sesji sprawozdanie z działań komisji za cały 2009 rok. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poprosił o złożenie sprawozdania z wykonania 
uchwał.         
Sprawozdanie z wykonania uchwał za okres od 22.05. 2009 r. do 26.06.2009 r. 
przedstawiła Sekretarz Gminy /załącznik Nr 2 do protokołu/ 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad 
sprawozdaniem Wójta oraz wykonania uchwał.   
Radna U. Frankowska prosi o przybliżenie tematu związanego z montażem lamp 
solarowych. 
Wójt poinformował, że lampy drogowe montowane przez Zakład Energetyczny to 
koszt 15 tys. + koszt eksploatacji. Obecnie w ramach programu można pozyskać 
środki na montaż oświetleniowych lamp solarowych. Koszt ustawienia takiej lampy to 
kwota 17 tys. ( nasz koszt to 3 tys.). Program ma być realizowany przez dwa lata. W 
to zadanie Gmina będzie wchodzić tylko w przypadku pozyskania środków 
zewnętrznych. Z tego systemu oświetleniowego korzystają sąsiednie gmin y np. 
Kobylnica. 
Radny P. Pałubicki zwrócił uwagę na fakt, że są one tańsze w eksploatacji, gdyż nie 
ponosimy żadnych kosztów.   
Radna U. Frankowska prosi o informację ile środków z programu na remonty 
kościołów przewidzianych jest na realizację zadań w Dębnicy Kaszubskiej, gdyż są 
różne wersie w terenie. 
Wójt poinformował, że 390 tys. pod warunkiem, że parafia zgromadzi wymagane 
środki w wysokości 15% jako wkład własny na realizację tego zadania. Realizacja 
zadania w kościele w Dębnicy Kaszubskiej jest bardzo kłopotliwa gdyż nadzór nad 
nimi leży w gestii Konserwatora Zabytków. W związku z tym, że pojawiła się szansa 
na otrzymanie środków na prace remontowe w naszych kościołach, to uważa, że 
należy ją wykorzystać z uwagi na fakt, że wartość kosztorysowa prac jest wysoka. 
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Radna I. Tkaczyszyn zwróciła się z pytaniem kiedy odbędzie się przetarg na 
sprzedaż mieszkania po panu Wójciku w Gogolewie? 
Wójt poinformował, że Urząd jest zainteresowany sprzedażą tego mieszkania. 
Przetarg na jego sprzedaż zostanie ogłoszony po założeniu księgi wieczystej oraz 
podziale działki i budynków gospodarczych na 2 rodziny. Mieszkanie wymaga 
gruntownego remontu ale z tego co się orientuje to będą chętni.  
Więcej uwag do sprawozdań  nie wniesiono.   
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zamknął dyskusję nad sprawozdaniami 
Wójta. 
 
Ad 3 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Przewodniczących Komisji 
Rady o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami.  
 
a/ 

 Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki Jadwiga 
Karaś poinformowała, że jej komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na 
dwóch posiedzeniach. Na jednym posiedzeniu członkowie komisji zapoznali się  
z funkcjonowaniem Ośrodka Pomocy Społecznej oraz zapoznali się z planami na 
organizację wypoczynku dzieci i młodzieży na terenie gminy. Zapoznała  
z ustaleniami komisji (protokoł dostępny w bip i biurze rady). Na kolejnym 
posiedzeniu opiniowano materiały na dzisiejszą sesję.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do 
sprawozdania.  
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem, czy w okresie wakacji będą organizowane 
zajęcia w szkołach? 
E. Kuklińska poinformowała, że w roku bieżącym nie, gdyż członkowie komisji uznali, 
że gro przekazywanych środków pochłaniają płace nauczycieli. Z uczestnictwem 
młodzieży szkolnej było różnie. Komisja uważa, że lepiej wysłać kilka dzieci z rodzin 
dysfunkcyjnych na kolonie. W roku ubiegłym, tylko nauczyciele ze szkoły  
w Motarzynie za opiekę nad dziećmi w czasie wakacji nie wzięli wynagrodzenia. 
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem, czy nauczyciele muszą otrzymywać 
wynagrodzenie za czas opieki nad dziećmi w czasie organizowanych zajęć 
wakacyjnych.? 
Sekretarz poinformowała, że tak. Karta Nauczyciela ściśle określa terminy urlopów 
nauczycielskich. Nauczyciel musi mieć zarezerwowane 14 dni na potrzeby szkoły  
i na wniosek dyrektora musi się zgłosić. Nie można tego urlopu przeznaczyć na 
organizację czasu wolnego dla dzieci. 
Radna U. Frankowska zwróciła się z pytaniem w jaki sposób typowane są dzieci na 
wyjazd na kolonie? 
K. Szustak poinformowała, że na kolonie wyjadą dzieci z rodzin dysfunkcyjnych,  
które są monitorowane przez pracowników OPS lub komisji. Dzieci są wysyłane na 
kolonie, które zawierają program profilaktyczny. Cena takiego wyjazdu dla 1 dziecka 
to 1 tys.  ( nasz koszt 800 zł).Na dzień dzisiejszy mamy wytypowane 8 dzieci ze 
świetlic środowiskowych w Łabiszewie i Dębnicy Kaszubskiej, pozostałe 13 miejsc 
zostanie przydzielona dzieciom z innych terenów gminy.  
Radni nie wnieśli innych uwag do sprawozdania. 
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b/ 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że komisja 
w okresie międzysesyjnym spotkała się na dwóch posiedzeniach. Na pierwszym 
posiedzeniu członkowie komisji rozpatrzyli skargę na działalność Wójta, która 
wpłynęła do Rady Gminy. O zajętym stanowisku poinformuje, przy podejmowaniu 
uchwały w tym temacie. Na kolejnym posiedzeniu opiniowano materiały na dzisiejszą 
sesję. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do 
sprawozdania.  
Radni nie wnieśli innych uwag do sprawozdania Komisji. 
 
c/ 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego 
Dariusz Ostrowski poinformował, że komisja spotkała się na jednym posiedzeniu na 
którym opiniowano materiały na dzisiejszą sesję. Opinie członków Komisji będą 
podawane przy podejmowaniu poszczególnych uchwał. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do 
sprawozdania. 
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. 
 
Ad 4 
 
a/ 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania Gminnego Ośrodka Kultury w Dębnicy Kaszubskiej za 2008 r. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 3  
do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących 
Komisji o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki Jadwiga Karaś 
poinformowała, że członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
c/ Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego 
Dariusz Ostrowski poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt 
uchwały. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 11 za) 
Uchwała stanowi załącznik Nr 15 do protokołu. 
 
b/ 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie  zmian  
w budżecie Gminy na 2009 r., 
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Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 4  
do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji. Przed podaniem opinii poprosił 
Skarbnika o przedstawienie proponowanych zmian. 
Skarbnik poinformował, że wprowadza po stronie dochodów i wydatków dotację  
z ANR w wysokości 600 tys. zł  na remonty dróg osiedlowych w Motarzynie, 
Gogolewie, Budowie i Borzęcinie oraz dotację na realizację dwóch programów (BOS 
i OPS) w wysokości 397.703 zł. 
Po stronie wydatków dokonuje się przeniesienia zaplanowanych środków na zakup 
mieszkania dla nauczycieli na budowę ulicy Sawickiej. Na ten cel łącznie  
z planowaną wcześniej kwotą zarezerwowano 345.040 zł. Jest to wstępna kalkulacja. 
Po ogłoszeniu przetargu będziemy znali faktyczny koszt tego zadania.  
Radna I. Tkaczyszyn zwróciła się z pytaniem, które drogi w Gogolewie są planowane 
do remontu w ramach środków pozyskanych od ANR. 
Wójt poinformował, że z ANR otrzymaliśmy 2 transze po 300 tys. zł na remonty dróg 
osiedlowych. Jedna na Motarzyno i Gogolewo, druga na Budowo i Borzęcino.  
W kolejce są drogi w Grabinie. ANR ma środki na ten cel. Jeżeli chodzi o Gogolewo 
to za te środki mają być remontowane drogi na osiedlu, do boiska, świetlicy, 
czworaków oraz droga do pałacu. Na obecną chwilę nie potrafi powiedzieć jaką 
technologią. 
Radna I. Tkaczyszyn prosi o informację czy w WPI zapisy poz.12 i 36 muszą być 
takie same? 
Skarbnik poinformował, że poz. 12 dotyczy budynku szkoły a poz. 36 budynku 
dydaktycznego. W WPI oprócz tych pozycji ujęto także budowę sieci lamp 
solarowych, budowę oczyszczalni dla Gogolewa i Maleńca. Te zmiany nie generują 
środków na ten rok. Środki planowane są od 2010 roku. 
Wójt poinformował, że zostanie przeprowadzona reorganizacja obwodów nauczania. 
Po reorganizacji w Szkole Podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej będzie mniej dzieci. 
Jeżeli zajdzie potrzeba będziemy ponownie rozważać możliwość wygospodarowania 
izb lekcyjnych w Gimnazjum na potrzeby tej szkoły. W okresie wakacji odbędą się 
konkursy na dyrektorów szkół z wyłączeniem Motarzyna. Adaptacja mieszkań na 
sale dydaktyczne jest bardzo kosztowna. Uważa, że Gimnazjum nie będzie nam 
narzucać swojej woli. Za słuszne i sensowne uważa przerzucenie realizacji budowy 
ulicy Sawickiej na 2009 rok. Realizacja tego zadania będzie jeszcze dyskutowana na 
forum Rady. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz podtrzymuje swoje stanowisko i nadal 
uważa, że z obiektu szkoły w Dębnicy Kaszubskiej należy wyprowadzić 
mieszkających tam nauczycieli. Za przedwczesne uważa stwierdzenie, że te 
pomieszczenia nie nadają się na sale dydaktyczne. Dopóki nie zobaczy ekspertyzy, 
to nie zmieni zdania w tym temacie. Uważa, że klatkę schodową do tych 
pomieszczeń można wybudować na zewnątrz. Jak wszyscy radni także jest za 
budową ulicy Sawickiej, ale uważa, że środki należy znaleźć gdzie inndziej i jest to 
możliwe. Wyprowadzenie mieszkańców nawet bez adaptacji na sale lekcyjne jest 
konieczne, chociażby ze względu na oszczędności w sezonie grzewczym. Jest 
przeciwny takiemu załatwianiu sprawy. Rada podjęła w tym temacie uchwałę jeżeli 
nastąpiła zmiana decyzji to także winno to nastąpić w drodze uchwały.  Pani 
Masiukiewicz może się z naszą decyzją nie zgadzać. Ma takie prawo. Zapoznał  
z treścią pisma jakie wpłynęło do biura rady (załącznik Nr 5 do protokołu). Państwo 
Masiukiewicz nigdy nie chcieli żadnego mieszkania. Podtrzymuje swoje zdanie, że 
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tam można w wyniku adaptacji uzyskać 2 sale lekcyjne. Uważa, że rada zbyt 
pochopnie ucieka od tego tematu. Zwrócił się do Wójta z zapytaniem, czy Wójt może 
obiecać, że wyprowadzi lokatorów ze szkoły? Jeżeli Wójt to obieca, to on zmieni 
swoje stanowisko w zakresie proponowanych zmian budżetowych.   
Radna J. Karaś zgadza się z Przewodniczącym. Radnym przedstawiono sytuację  
w ten sposób, że pomieszczenia nie nadają się do adaptacji ( duże koszty)  
i wyprowadzenie Pani Masiukiewicz bez wyroku sądu nie jest możliwe. Uważa 
wspólnie z członkami komisji, że lepiej będzie wybudować nowe pomieszczenia.  
Do takiego wniosku nakłoniły ich przedstawione opinie Wójta i Radcy Prawnego. 
Próba sądowego rozwiązania tej sytuacji także w znaczny sposób przedłuży 
wszystkie procedury. Uważa, że rozbudowa szkoły nawet po zmianie obwodów 
będzie konieczna. Realizacji tego zadania nie uda nam się uniknąć. Popiera 
propozycję czynienia starań w celu przeniesienia mieszkańców do innych lokali. 
Biorąc pod uwagę obecną chwilę uważa, że by nie zmarnować w roku bieżącym 
środków należy pochylić się w stronę propozycji Wójta i przerzucić środki na 
realizację zadania na ul. Sawickiej. Jest za rozbudową szkoły w 2010 roku, ale 
uważa, że wszystkie procedury winny być rozpoczęte niezwłocznie. Należy dążyć do 
takiego stanu, by wszystkie oddziały tej szkoły były w jednym kompleksie. Uważa, że 
z wykonawcami np. projektu można zawrzeć tak umowę, że płatność będzie w 2010 
roku. Sadzi, że pomieszczenia po mieszkańcach i tak zostaną przez szkołę 
zagospodarowane.  
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz także uważa, że przed tematem 
rozbudowy szkoły się nie ucieknie tak jak i przed remontem i adaptacją pomieszczeń, 
w których obecnie zlokalizowane są mieszkania. Uważa jednak, że  
w najbliższym czasie nie będzie nas stać na rozbudowę szkoły, gdyż w pierwszej 
kolejności planowana jest budowa sali gimnastycznej przy szkole w Motarzynie, 
następnie w Gogolewie. Na rozbudowę szkół brak oferty programowej by skorzystać 
z zewnętrznych środków. Prosi o przedstawienie kalkulacji tych zadań tj. dobudowa i 
adaptacja. Prosi ponownie o odpowiedź, czy lokatorzy zostaną wyprowadzeni z 
budynku szkoły. 
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem, czy zmiana obwodów przyczyni się do 
zmniejszenia liczby oddziałów w tej szkole? Jeżeli zmiana obwodów nie przyniesie 
zmniejszenia liczby oddziałów to jest ona niepotrzebna. Prosi o przygotowanie 
konkretnych wyliczeń na następną sesję. Rozwiązanie obecnej sytuacji jest 
problemem. Uważa, że Radni powinni zostać zapoznani z ekspertyzą na którą 
powołuje się Wójt. Faktycznie jeżeli strop jest zbyt słaby to nie będzie za adaptacja 
pomieszczeń z uwagi na duży koszt oraz czasowe wyłączenie pomieszczeń poniżej. 
Prosi także o informację, czy u Pani Masiukiweicz jest zameldowany wnuk oraz czy 
zameldowanie powyżej 10 lat nie daje mu prawa do zapewnienia mieszkania? Prosi 
o opinię prawną w tym temacie. 
Sekretarz poinformowała, że zameldowanie nie skutkuje prawami do własności i do 
niczego nas nie zobowiązuje. W trakcie sesji ustalono, że nikt nie jest zameldowany 
u Pani Masiukiewicz. 
Radny P. Pałubicki poinformował, by w związku z powyższym nie przygotowywać 
opinii prawnej. 
Wójt  poinformował, że nie znał całej sytuacji. W szkole zapoznał się z ekspertyzą  
z której wynika, że strop jest drewniany i nie wytrzyma zmiany użytkowania. 
Adaptacja połączona z gruntownym remontem (wzmocnienie stropów wymiana 
instalacji elektrycznej) to duży koszt. Zakup mieszkań to 200 tys. Jedno mieszkanie 
było prawie gotowe do zamieszkania, natomiast drugie wymagało adaptacji z lokalu 
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użytkowego na mieszkanie co wymagało dodatkowych nakładów. Sądzi, że 
zaplanowana kwota w wysokości 250 tys. zł nie wystarczyłaby na wykup tych lokali  
i ich przystosowanie do zamieszkania. Nie chciał brnąć w dodatkowe koszty. 
Przenosząc środki na budowę ulicy Sawickiej kierowałem się tym, ze Państwo 
deklarowaliście wolę budowy tej ulicy nawet środkami własnymi. Tak jak i Radni dąży 
do tego by w tej kadencji powstało jak najwięcej utwardzonych dróg gminnych. W 
temacie dróg przez wiele ostatnich lat nic się nie robiło. Drogi w tej kadencji miały być 
priorytetem. Na tą drogę jest duże oczekiwanie ze strony społeczeństwa.  Natomiast 
jeżeli chodzi o problem szkoły, to wie, że od tego tematu się nie ucieknie. Trzeba go 
będzie rozwiązać za rok lub dwa. Mamy duży obiekt Gimnazjum, tam także można 
szukać rezerw. Będziemy rozwiązywać problem ogrzewania. System grzewczy po 
wymianie stolarki okiennej jest już efektywniejszy. Przeniesienie tej Pani do innego 
mieszkania jest prawie niemożliwe. Jako lokator wywiązuje się ze wszystkich 
ciążących na niej obowiązkach. W trakcie rozmów zadała pytanie, czy w przypadku 
zamiany mieszkania będzie miała możliwość wykupienia przyznanego jej lokalu? 
Sekretarz poinformowała, że Pani Masiukiewicz byłaby zainteresowana wykupieniem 
nowo przydzielonego jej mieszkania. My jako Urząd kupimy lokal po cenie rynkowej. 
, dokonamy nakładów na jego remont, a sprzedamy z bonifikatą zgodnie  
z obowiązującą uchwałą. Obecnie uwolniło się mieszkanie w Przedszkolu po Pani 
Nierychlewskie, będą dodatkowe klasy. W Gimnazjum zmniejsza się ilość oddziałów.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz uważa, że należy jak najszybciej zrobić 
porządek w temacie spraw oświatowych.  
Wójt uważa, że w hierarchii potrzeb społeczeństwa droga jest ważniejsza. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz prosi o przedłożenie radzie kalkulacji na 
budowę tej drogi. 
Radny P. Pałubicki stwierdził, że nikt z Radnych nie jest przeciw budowie ulicy 
Sawickiej. Uważa, że uwolnione mieszkanie można zaproponować w pierwszej 
kolejności Pani Masiukiewicz chociaż raczej jest pewne, że odmówi. Jest zdania, że 
cokolwiek byśmy tej Pani zaproponowali to i tak zawsze będzie odmowa i chcąc 
dokonać jej wyprowadzki bez działań Sądu się nie obejdzie. Jego zdaniem Radni 
powinni podjąć decyzję, czy idą z tą sprawą do Sądu, czy odkładają do końca 
kadencji. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zauważył, że w budżecie zaplanowano środki 
na budowę 2 mieszkań. W szkole nie może być mieszkań, muszą być izby lekcyjne. 
Nas obowiązuje podjęta uchwała w tym temacie. 
Radny P. Pałubicki uważa, że nie ma sensu zakup mieszkań skoro lokatorka nie 
chce się wyprowadzić. W Gimnazjum można znaleźć rezerwy np. pomieszczenia 
administracyjne przenieść do starej części. Jest także za uporządkowaniem spraw  
w oświacie i przyjęciu strategii działań w tym dziale.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zauważył, że tak jak każdy na tej sali walczył  
i walczy o budowę nowych dróg. Cieszy się, że jest postęp w tym temacie.  
Na budowę dróg czekają już także mieszkańcy osiedla Północ, którzy zakupili od nas 
działki za konkretne pieniądze. Uważa, że należy opracować harmonogram budowy 
dróg gminnych i go realizować.  
Sekretarz stwierdziła, że w grę wchodzą już emocje. Wójt tego tematu nie chce 
zamknąć całkowicie, chce go odłożyć w czasie, o czym świadczą zmiany w WPI. 
Mieszkanie, które chcieliśmy zakupić nie jest dla nas atrakcyjne (200 tys. zakup + 
koszt adaptacji na 2 mieszkania). W wyniku przeprowadzonych rozmów wiemy, że 
Pani Masiukiewicz wystąpiłaby o jego wykup, a to nie jest dla nas korzystne.  
Po zmianie obwodów część dzieci przejdzie do Gogolewa, co spowoduje uwolnienie 
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się klas. W Gimnazjum od przyszłego roku także będzie możliwość łączenia klas, 
gdyż będzie obowiązywał tylko jeden język. Można pomyśleć także o przeniesieniu 
szatni w Gimnazjum, co pozwoli na pozyskanie miejsca na nowe oddziały klasowe. 
Proponuje odłożyć temat zakupu mieszkań oraz adaptacji go na dwa lokale 
mieszkalne i adaptacji pomieszczeń po mieszkaniach na sale lekcyjne z uwagi na 
koszty. W omawianym temacie pojawiają się co chwila nowe sytuacje. W przyszłości 
będziemy dążyć do wyprowadzenia lokatorów z obiektu szkoły.  
Radny P. Pałubicki stwierdził, ze w tym przypadku nie zgodziłby się na sprzedaż za 
10%. Uważa, że winna być podjęta uchwała zakazująca. Proponuje by ten temat 
odłożyć i w najbliższym czasie do niego nie wracać. 
Wójt stwierdził, że nie można tej Pani traktować inaczej niż innych mieszkańców 
naszej gminy. 
Sekretarz ten problem nie jest rozwiązany na zawsze jest to rozwiązanie chwilowe. 
Radny K. Olech uważa, że w związku z tym, że liczba oddziałów w Gimnazjum się 
zmniejsza to należy rozważyć możliwość zamiany szkół. 
Radny B. Rębas przypomniał, że w tym temacie kłaniają się wnioski Komisji 
Rewizyjnej po przeprowadzonej kontroli. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poinformował, że jest przeciw podjęciu tej 
uchwały, z uwagi na zabranie zaplanowanych środków na zakup mieszkań. Nie jest 
przeciwny budowie ulicy Sawickiej. 
Radny B. Rebas natomiast z uwagi na zaistniałą sytuację (odmowa przeprowadzki) 
popiera sugestię Wójta i jest za wykorzystaniem tych środków na budowę ulicy 
Sawickiej. 
Radna J. Karaś popiera propozycję Radnego Olecha i proponuje by ją rozważyć.  
Jej przyjęcie rozwiązałoby wiele problemów. 
Radny B. Rębas uważa, że jest to sensowna propozycja. Dylematem pozostaje 
jednak sala gimnastyczna. 
Radny K. Olech natomiast uważa, że dla małych dzieci jest sensowna. Obecnie 
planowana jest budowa sali przy szkole w Motarzynie. Będzie ona większa od sali, 
którą dysponuje szkoła w Dębnicy, a tutaj jest o wiele więcej dzieci. W przyszłości nie 
ucieknie się od rozbudowy tej sali.  
Radni nie wnieśli więcej uwag.        
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poprosił Przewodniczących Komisji o opinię  
w sprawie podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki Jadwiga Karaś 
poinformowała, że członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
c/ Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego 
Dariusz Ostrowski poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt 
uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta ( 9 za, 1 przeciw) 
(w trakcie głosowanie nieobecny P. Pałubicki) 
Uchwała stanowi załącznik Nr .. do protokołu. 
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c/ 
 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego Rady 
Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
XII/69/2003 Rady Gminy w Dębnicy Kaszubskiej z dnia 30.10.2003 r. w sprawie 
określenia zasad nabycia, zbycia i obciążania nieruchomości gruntowych oraz ich 
wydzierżawiania na okres dłuższy niż trzy lata oraz ustalenia stawek czynszów 
dzierżawnych na terenie gminy Dębnica Kaszubska. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 6  
do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad 
podejmowaną uchwałą. 
Wójt poinformował, ze zlecił wycenę przedmiotowej działki. Z wyceny wynika, że 
działka o pow.1,2 ha jest warta 556 tys. zł. Przy jednorazowej sprzedaży możemy za 
nią otrzymać 107 tys. zł.  Roczna dzierżawa to kwota 14.400 zł, co daje 3,6 zł rocznie 
za 1m2 . Spółka Ibereolica proponuje 2 zł rocznie. Poinformował, że stawka nie może 
być niższa niż wycena rzeczoznawcy. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz prosi o ustalenie realnej stawki.  
Radny B. Rębas zaproponował by stawka czynszu za dzierżawę terenów pod 
działalność energetyczną wynosiła minimalnie 4 zł za 1m2 rocznie, to jest 0,35zł 
miesięcznie za 1m2.  
Radni zobowiązują Wójta do negocjacji każdej stawki z inwestorami. Dla inwestorów, 
którzy w zamian za inwestycje nie wniosą żadnych korzyści dla społeczeństwo 
stosować wyższe stawki. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 11 za) 
Uchwała stanowi załącznik Nr 17 do protokołu. 
 
d/ 
 Zdjęta z porządku obrad. 
 
e/ 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił 
Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały 
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Zdrowotnego pod nazwą „ Program 
przeciwdziałania rakowi szyjki macicy w gminie Dębnica Kaszubska na lata 2010 – 
2014”, 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 7  
do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących 
Komisji o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki Jadwiga Karaś 
poinformowała, że członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
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b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. Komisja ma uwagi, co do wyboru 
rocznika. Członkowie będą głosować indywidualnie. 
c/ Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego 
Dariusz Ostrowski poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt 
uchwały. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radna U. Frankowska postawiła wniosek by w 2010 roku zaszczepić 
dziewczynki w wieku 16 lat (rocznik 1994 ). 
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, w którym wieku ta szczepionka jest 
najbardziej skuteczna? 
Sekretarz poinformowała, że Gminy nie stać by zaszczepić kilka roczników 
jednorazowo. Uznano, że ten przedział wiekowy jest najkorzystniejszy., gdyż uznano, 
że im szybciej tym lepiej. Na realizację tej uchwały zostanie ogłoszony konkurs. 
Sekretarz zwróciła się z prośbą o wycofanie wniosku przez Radną U. Frankowską. 
Radna U. Frankowska podtrzymała swój wniosek. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zarządził głosowanie nad wnioskiem radnej   
U. Frankowskiej.  
W wyniku głosowania wniosek nie przeszedł  / 1 za, 9 przeciw, 1 wstrzymujący/. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 11 za) 
Uchwała stanowi załącznik Nr 18 do protokołu. 
 
f/ 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił 
Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały 
w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 8 
do protokołu). 
Wójt poinformował, że na terenie gminy brak jest jakichkolwiek mieszkań socjalnych. 
Do rozpatrzenia pozostaje 70 podań o przydział mieszkania. W Borzęcinie było 
wolne pomieszczenia po Panu Lorenc. Przewodnicząca Komisji Oświaty poparła 
prośbę o pomoc dla tej rodziny. Pani Zejfer spała w namiocie przy ogródkach 
działkowych. 
K. Szustak – Kierownik OPS poinformowała, że Państwo Zejfer zawarli związek 
małżeński, urodziło się im drugie dziecko. Pan Zejfer zgłosił się o przydział 
jakiegokolwiek lokalu. Ta rodzina jest znana w miejscowym środowisku. Jest to 
rodzina patologiczna. Matka Grażyna jest na skraju załamania nerwowego. Pan 
Zejfer był uprzedzony o tym, że to pomieszczenie nie spełnia warunków 
mieszkaniowych. Oni chcieli prosili o jakikolwiek kąt, z uwagi na ciężkie warunki 
mieszkaniowe oraz groźby ze strony ojca. Obiecali, że sami zaadoptują to 
pomieszczenie. Uprzedzała Wójta, że pomoc udzielona tej rodzinie może być dla 
niego problemem. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że przyznanie tej rodzinie mieszkania 
także było by problemem. Młodzi nie są przygotowani do życia. Wójta ruszyło 
sumienie i przyznał im ten lokal, i ta decyzja okazała się błędem.  
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Wójt uważa, że gdyby nie było tam problemów sąsiedzkich to nie byłoby problemu  
z wykonaniem przyłącza wodno-kanalizacyjnego. W tym budynku jest 
współwłasność. Ta rodzina jest mocno wyedukowana w swoich prawach, a nie 
odwrotnie. Uważa, że im się wszystko należy. Dał im ten lokal wiedząc, że nie 
spełnia warunków lokalu mieszkalnego ale na obecną chwilę to było wszystko co 
mógł dla nich zrobić. Wiele osób w takich sytuacjach sobie radzi. Sąsiedzi narzekają 
na ich sąsiedztwo. Pan Zejfer jest osobą konfliktową. Miał zgodę na piśmie jednego  
z właścicieli na wykonanie przyłącza wodnego, która została wycofana. W obecnej 
sytuacji musi mieć na to zgodę Sądową. 
Przewodniczący rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem, co w związku  
z powyższym Wójt zamierza zrobić z zaistniałą sytuacją? 
K. Szustak poinformowała, że są to osoby, które zawsze się skarżą i z niczego nie są 
zadowoleni. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zauważył, że chęć bycia dobrym odwróciła się 
przeciwko Wójtowi. Jego zdaniem to ta skarga zgodnie z prawem jest zasadna.  
Wójt poinformował, że ZGK w Podwilczynie wyremontował lokal dla rodziny, w której 
ojciec jest dożywiany poza jelitowo. Komisja Mieszkaniowa na swoim posiedzeniu 
postanowiła o przeprowadzeniu remontu w mieszkaniu nad ośrodkiem zdrowia  
w Budowie i przeniesieniu do tego mieszkania pani z Gałęzowa, natomiast 
mieszkanie, które zwolni się w Gałęzowie przydzielić mieszkance Niepoględzia, 
której mąż przebywa obecnie w więzieniu za znęcanie się nad rodziną i jego okres 
pobytu się kończy. Gdyby Pan Zejfer był odpowiedzialny, to w tym lokalu spokojnie 
by mieszkał. Swoim postępowaniem naraził się sąsiadom. W Gminie nie ma wolnych 
lokali a do mieszkania czy gabinetu ich nie przyjmie. 
Radna J. Karaś także uważa, że w niektórych sytuacjach do ludzi należy wyciągnąć 
rękę i udzielić pomocy. Nie sądziła, że ta sprawa przybierze taki obrót. Uważa, że 
skarga jest bezzasadna.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zauważył, że musi być podjęta uchwała w tej 
sprawie. 
Skarbnik uważa, że przy podejmowaniu uchwały Radni winni wziąć pod uwagę nie 
tylko przepisy prawa ale także względy ludzkie. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej B. Rębas poinformował, że Komisja badała 
skargę na posiedzeniu w dniu 10.06.2009 r. Uważa, że przydział tego lokalu to była 
dobra wola Wójta. Chciał pomóc tej rodzinie. Zapoznał radnych z protokołem Komisji 
z tego posiedzenia /dostępny w BIP i biurze rady/. Poinformował, że członkowie 
Komisji Rewizyjnej uznali, że skarga jest niezasadna.  
K. Szustak stwierdziła, że Pan Zejfer dokładnie wiedział na jaki lokal się zdecydował. 
Obiecał, że sami zaadaptują ten lokal na mieszkalny. Miał pełną świadomość jaki 
lokal jest mu proponowany.   
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 11 za) 
Uchwała stanowi załącznik Nr 19 do protokołu. 
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g/ 
 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie niewyrażenia 
zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie gminy. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 9 
do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących 
Komisji o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
Skarbnik Gminy poinformował, że Komisje Rady negatywnie zaopiniowały pierwotny 
projekt, to jest na wyrażenie zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego z budżetu 
gminy. W związku z powyższym Wójt dokonał autopoprawki i przedkłada projekt  
o niewyrażeniu zgody na  wyodrębnienie funduszu sołeckiego z budżetu gminy. 
Przedstawił radnym symulację kosztów. Łączna kwota, która była by na 
wyodrębnionym funduszu sołeckim wynosiła by 34.087,55 gr. Przydział na 
poszczególne sołectwa był by bardzo różny i tak najmniejsze sołectwo Żarkowo 
dysponowało by kwotą 6 tys. zł, a największe Dębnica Kaszubska 95 tys. zł.   
Proponuje się by nadal pozostać przy obecnej wersji przydziału środków na 
poszczególne sołectwa tj ilość mieszkańców x 5 zł (obecna stawka).  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 11 za) 
Uchwała stanowi załącznik Nr 20 do protokołu. 
 
h/ 
 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na przystąpienie przez Gminę Dębnica Kaszubska do przedsięwzięcia 
dotyczącego projektu szkoleniowego dla kadr urzędów administracji samorządowej 
opracowanego dla Piorytetu V „Dobre rządzenie” Działania 5.2. „Wzmocnienie 
potencjału administracji samorządowej” Poddziałania 5.2.1 „Modernizacja 
zarządzania w administracji samorządowej” Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 
10 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach dwóch komisji.  
Sekretarz Gminy poinformowała, że projekt nie był opiniowany przez Komisję Kultury, 
Oświaty, Sportu i Turystyki. Podjęcie uchwały motywowała tym, że Gmina chce 
szkolenia kadr urzędów administracji samorządowej wspólnie z powiatem bytowskim, 
w którym oni będą liderem a my będziemy włączeni na podstawie partnerskiej 
umowy. Udział w szkoleniach będą bezpłatne.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
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Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 11 za) 
Uchwała stanowi załącznik Nr 21 do protokołu. 
 
Ad 5 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie Planu nabywania nieruchomości na terenie 
gminy Dębnica Kaszubska z dnia  18.06.2009 r.  
Zastępca Przewodniczącego Krzysztof Olech przedstawił Plan zbywania, nabywania 
nieruchomości na terenie gminy Dębnica Kaszubska /załącznik Nr 11 do protokołu/. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że Plan był opiniowany na 
posiedzeniu wspólnym komisji  w dniu 29.01.2009 r. i otrzymał pozytywna opinię. 
Zwrócił się z pytaniem czy Radni maja  dodatkowe uwagi do planu. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z zapytaniem, czy skarga Pana 
Sadoczyńskiego jest zasadna oraz czy w przypadku lokalizacji na innej działce 
wydłuży się planowana budowa kanalizacji? Zapoznał Radnych z treścią odpowiedzi 
jaka została udzielona zainteresowanemu / załącznik Nr 12 do protokołu/. 
Wójt poinformował, że ten temat jest nadal w trakcie załatwiania. Ta działka jest dla 
nas alternatywą. Jak będzie problem i Pan Sadoczyński nie wyrazi zgody, to 
skorzystamy z tego wyjścia. W przypadku budowy kolektora na tej działce 
kanalizacja wydłuży się o ok.200m. Ta inwestycja musi być zrealizowana do końca 
roku i dlatego ta asekuracja. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy na tym etapie 
można jeszcze dokonywać takich zmian? 
Wójt poinformował, że w dniu dzisiejszym zaplanowane są na godzinę 17 
uzgodnienia wykonawcze i spotkanie z mieszkańcami w terenie. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zauważył, że przyjęcie wyjścia alternatywnego 
spowoduje podniesienie kosztów tej inwestycji i uważa, że takie rozwiązanie jest 
podyktowane zapewnieniem sobie świętego spokoju.  
Radna J. Karaś uważa, że pieniacze zawsze wygrywają i nie powinniśmy zawsze się 
na to zgadzać. Z uwagi na niską sumę zakupu działki członkowie komisji wyrazili 
zgodę.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy jest już zezwolenie 
na budowę? 
Wójt poinformował, że na obecnym etapie jest uruchomiona procedura. 
Radny B. Rębas zaproponował, by ten temat pozostawić do czasu zakończenia 
uzgodnień z mieszkańcami. 
Radny P. Pałubicki uważa, że można w zamian sprzedać naszą gminną działkę. 
Wójt prosi by tego tematu nie odkładać, gdyż z uwagi na okres urlopowy niewiadomo 
kiedy odbędzie się kolejne posiedzenie rady, a nie chce by nastąpiła blokada decyzji. 
Pod uwagę jest brana możliwość sprzedania naszej działki w przypadku zmiany 
planów. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że można kupić tę działkę ale dążyć do 
tego by inwestycja była realizowana zgodnie z pierwotnym planem. 
Radna I. Tkaczyszyn przypomniała radnym, że w poprzedniej kadencji były Skargi na 
Pana Sadoczyńskiego w sprawie odprowadzania ścieków do studni. 
 Nie wniesiono innych uwag.    
Przewodnicząca Rady Marian Adamowicz zarządziła głosowanie nad Planem 
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nabywania nieruchomości na terenie gminy Dębnica Kaszubska z dnia 18.06.2009 r. 
           W wyniku głosowania plan zbywania nieruchomości został przyjęty 
jednogłośnie  (11 za).  
 
Ad 6 
 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poprosił Radnych  
o składanie interpelacji. 
 
Radni nie wnieśli interpelacji. 
 
Ad 7 - 8 
 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz prosił o składanie wniosków, 
zapytań i informacji. 
 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zapoznał radnych z apelem radnych Rady 
Miasta w Ustce w sprawie wyrażenia sprzeciwu przeciwko zamiarowi likwidacji 
Oddziału Zakaźnego w Wojewódzkim Szpitalu Specjalistycznym w Słupsku 
/załącznik Nr 13 do protokołu/. Poinformował, że z treścią radni zapoznali się na 
posiedzeniach komisji i w związku z wolą radnych o poparcie działań radnych z Ustki 
zapoznał z treścią odpowiedzi na apel / załącznik Nr 14 do protokołu/. 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad 
przyjęciem treści. 
W wyniku głosowania radni jednogłośnie przyjęli treść apelu popierającego 
pozostawienie tego oddziału.   /9 za, w trakcie głosowania nieobecni: B. Rębas, I. 
Kiernicka/. 
Radny P. Pałubicki zwrócił uwagę na wydawanie żywności w sołectwach przez 
sołtysów. Uważa, że przy tej czynności winny być osoby z OPS. Sołtysi robią to w 
dobrej wierze, bez żadnych gratyfikacji, a czasami za ich poświęcony czas słyszą 
pod swoim adresem różne epitety. 
Wójt uważa, że taka sytuacja spowodowana jest tym, że niektórzy biorą dla sąsiadów 
czy znajomych a pozostali sądzą, że dostał więcej i stąd bierze się ta negatywna 
opinia. Żywność z Banku Żywności jest puszczona poza samorządem i ani Gmina 
nie ma nic do podziału ani OPS. Dystrybucją zajmują się organizacje pozarządowe. 
Osoby otrzymujące pomoc w formie żywności zobowiązane są do składania 
oświadczeń o dochodzie na członka rodziny. 
 Radny P. Pałubicki poinformował, że na początku akcji proszono o składanie 
oświadczeń a teraz żądają zaświadczeń. Prosi o wyjaśnienie tej kwestii. 
 Radny B. Rębas wyjaśnił, że cała żywność idzie poza gminą. Pracownice opieki nic 
do tego nie mają. Sołtysi robią to z dobrej woli.  
Wójt zauważył także, że te dary trafiają do punktów dystrybucji w tym samym dniu i 
pracownice OPS nie były by wstanie być przy rozdziale wszędzie.  
Radny P. Pałubicki prosi o informację jaki dokument uprawnia do otrzymania darów 
oświadczenie czy zaświadczenia. 
Radny B. Rębas uważa, że ten temat nie leży w gestii Rady Gminy.   
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Ad 9 
Marian Adamowicz Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 1500 dokonał 

zamknięcia obrad sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad. 
                                                                                                                                                                                              
Protokołowała:                                                                                                                                   
Teresa Kozdroń-Kołacka                                                        Przewodniczący 
                                                                                                                     Rady Gminy  
                                                                                                               / -/ Marian Adamowicz                                                   
 

 


